



# 香港青年兩岸三地政治制度研習及體驗計劃

## Study and Experience Programme on Political Systems in Mainland China, Hong Kong and Taiwan for Hong Kong Youths



贊助: 香港特區政府政制及內地事務局  
Sponsorship: Constitutional and Mainland Affairs Bureau, HKSAR Government

經過兩個系列的訓練活動後，「香港青年兩岸三地政治制度研習及體驗計劃」於今年1月舉辦了「系列三：香港青年台灣考察團」，讓一眾參加者踏足台灣，透過拜訪、參觀、考察等活動，親身體會當地的政治、經濟、教育、歷史和文化等。由於台灣正值選舉年，考察團更親身感受了當地熾熱的選舉文化。回港後，大會舉辦了成果分享會，讓參加者總結在整個計劃中的學習成果及得到的體會和收穫。

After two parts of training activities, the “Part III: Taiwan Study Tour for Hong Kong Youths” was held under the “Study and Experience Programme on Political Systems in Mainland China, Hong Kong and Taiwan for Hong Kong Youths” in January this year. Participants visited Taiwan and experienced the local politics, economy, education, history and culture through visits and field trips, etc. Coinciding with the election year of Taiwan, participants had the opportunity to experience the local fierce election culture. Upon returning to Hong Kong, an achievement sharing session was held for participants to summarise the learning achievements from the entire program and share their experience and gains.



▶ 拜訪海峽交流基金會，了解他們在推動兩岸和平發展所付出的努力。  
Participants visit the Strait Exchange Foundation to learn about their endeavours made to promote the peaceful development of Taiwan and Mainland China.

▶ 本會與中華教育文化經貿促進協會正式簽字成為友好社團，日後共同推動港台各類交流。  
The Association enters into an agreement with Chinese Education, Culture and Economy Promotion Association pursuant to which the two associations become friendly societies so as to jointly promote the various exchanges between Hong Kong and Taiwan in the future.



▶ 參加者在成果分享會的小組分享中交流各自的感想、收穫與得著。  
Participants share their respective gains and opinions during the group discussion of the achievement sharing session.



▶ 參加台灣政黨的大型競選造勢晚會，感受當地總統選舉的熾熱氣氛。  
Participants attend the large election campaign events in Taiwan, experiencing the atmosphere of presidential election.

▶ 拜訪當地政黨競選總部，認識多元化的宣傳與競選策略。  
Participants visit the headquarters for election of local party to learn about the diversified strategies on publicity and election campaign.



▶ 政制及內地事務局李佩詩副秘書長出席計劃的成果分享會，並頒發證書予參加者。  
Ms. Chamaine Lee, Deputy Secretary for Constitutional and Mainland Affairs, attends the programme achievement sharing session and grants certificates to participants.



日期Date  
25/08

## 模擬立法會辯論

### Imitating Debate in New Legislative Council Building

本會在暑假末舉辦了「模擬立法會辯論」。在辯論前，各位參加者參觀了新立法會大樓，加深對這個重要立法機關的認識。其後進入模擬辯論環節，辯題為：「德育及國民教育科的推行」。前立法會議員鄺志堅大律師擔任是次模擬辯論的主席及點評嘉賓，參加者分別模擬立法會內不同界別、政黨的議員，以各自立場、論點和理據，就議題作精彩的激辯。參加者表示活動能讓他們加深認識立法會開會時的流程及感受到作為一名議員的任重道遠，並提升自身對社會事件的思辨能力。

The Association organized the “Imitating Debate in New Legislative Council Building” at the end of the summer vacation. Before the debate, each contestant visited the new Legislative Council building to have a better understanding of the important legislature. After that, contestants commenced their imitating debate on the topic of “The Implementation of Moral Education and National Education”. Kwong Chi-kin, Former Member of the Legislative Council, Barrister, was invited as the chairman and guest who gives comments of the imitating debate. Participants imitated members of the Legislative Council of different constituencies and parties, and presented a wonderful yet fierce debate about the topic based on their own stances, arguments and evidences. Participants noted that the activity enabled them to have a better understanding of the procedure of convening a meeting of the Legislative Council and to experience the responsibility of a member thereof, as well as to enhance their critical thinking on social affairs.



參加者首先在導賞員的帶領下參觀新立法會大樓的設施。  
Led by the guide, participants visit the facilities at the New Legislative Council building.

- ▶ 參加者就原動議提出修正案。  
A participant proposes an amendment to the original motion.
- ▶ 參加者引用不同例子論證自己的觀點。  
A participant argues his point of view by citing different examples.



蘇祉祺博士致送紀念品予嘉賓主持鄺志堅大律師。  
Dr. So Chi-ki presents a souvenir to the guest presiding officer Kwong Chi-kin, Barrister.



- ▶ 辯論後進行議案表決。  
Participants vote on the motions after the debate.



參加者在模擬辯論後接受傳媒的訪問。  
A participant is interviewed by media after the imitating debate.